
 
 

 

Vedrørende Referat fra mødet i Det Grønne Råd 

 
 
 
 
  

18:00  

 1. Kristina Young blev mødeleder 
 

2. Dagsorden blev godkendt 
 

 3. Referat fra sidste møde godkendt. Det blev spurgt ind til forløb 
omkring trafik politik og navnligt sikre skoleveje. Kristina 
redegjorde for, at der i forbindelse med politisk behandling var 
kommet ændringsforslag som kunne være svære at gennemskue 
for andre. Mandag 16/1 forventes der et færdigt resultat. Rådets 
orienteres om dette på næste møde. 
  

Dato: 12 januar 2023 
 

Sted: Multicaféen, Høvedstensvej 45 

Deltagere: Friluftsrådet 
Erling Groth 
Finn Ivo Heller 
Jørgen Leth 
Ammi Stein Pedersen 
Maria Brandt Avnskjold 
John Frisenvænge 
Otto Sejr Larsen 
Kristina E. Young (mødeleder) 
Tim Strange Jensen (oplæg) 
Jann Larsen  
Birgit Møller-Kristensen 
Astrid Holmegård  
Thomas Otzen  
Michael Søndergaard Daugaard 
Morten Beha Pedersen (oplæg) 
Charlotte Frische Münter 
Charlotte von Hessberg 
Steen Roed 
 
Afbud 
Anders Aalund 
Susan Emcken 
Tina Cartey Hansen 
Jan Due Nielsen 
Helge Pedersen 
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18:05 4. Nye punkter til behandling på dagens møde 
 

a. Vigerslevparken – Projektleder Tim Strange Jensen fra 
Københavns Kommune gav et fint oplæg om projektet, 
status og hvad der kommer til at ske. Der blev udtrykt ønske 
om tur for det Grønt råd. Denne tur forventes gennemført 
når der er offentlig høring om projektet. Oplæg er vedlagt 
som bilag til dette ref. 
 

b. Naturbaseret stormflodssikring. Miljømedarbejder Morten 
Beha Pedersen gennemgik arbejdet omkring sikring af 
Hvidovre samt nabokommuner mod stormflod. Arbejdet er 
for alvor kommet i gang. Oplæg er vedlagt som bilag til dette 
referat. 

  
c. Det Grønne råd har fået 50.000 kr. Men hvordan skal penge 

uddeles og til hvem?  
 

På mødet blev følgende ideer og tanker vendt 
• Behov for at indhente viden og inspiration til det Det 

Grønne Råd. 
• Inddragelse af borgerne via formidling og 

vidensbaserede åbne møder og lign. 
• Evt. støtte til konkret projekter ex. fugletårne mv. 
• Der bør fokuseres på de forskellige arbejdsgrupper i 

forhold til inddragelse af borgerne. 
• Inddragelse af borgerne omkring begrønning i Hvidovre. 
• Træer på Byvej 
• Foredrag med efterfølgende workshop. 
• Bedre profilering af Det Grønne Råd. Alle kan deltage. 
 
Dette overvejes til næste møde, hvor der aftales et tema for 
2023 

 
 

19:30 5. Opfølgning på aftaler og opgaver fra tidligere møder 
 
Det blev aftalt, at det skal fremgå af dagsorden og referat, hvem 
der er i hvilke grupper. Oplæg fra hver arbejdsgruppe er vedlagt 
dette referat som aftalt. Derudover at hver arbejdsgruppe 
fremover får tildelt et møde, hvor de kan fortælle om gruppens 
arbejde.  
  
a) Arbejdsgrupper i Det Grønne Råd 

• Biodiversitet og friluftsfaciliteter 
o Der er holdt møde. Indledende møde med 

afklaring af ønsker. Der er lavet ref. til gruppens 
medlemmer. 

• Vand 
o Afventer til møde i juni. 

• Transport og energi 
• Afventer. På sidste møde var der kun gennemgang af 

sikre skoleveje. Vil gerne have tilbagemelding på 
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resten af idéerne fra gruppen.Kommunikation og 
events 

o Erling har meldt sig og måske også Anders. 
Formål at fortælle om Det Grønne Råd. Evt. 
kan gruppen arbejde med udgangspunkt i 
puljen på de 50.000 kr. 

 
Det blev på sidste møde aftalt, at der skulle ske en gennemgang 
af andgruppens foreløbige idéer og arbejde, i samme stil som det 
skete med trafikgruppen. Kommunen ønsker at dette punkt flyttes 
til mødet i juni, da en række tiltag omkring klimatilpasning ønskes 
forelagt til politisk orientering, inden fremlæggelse i det Grønne 
Råd.  

 
 

19:40 6. Meddelelse om klima-, natur-, energi- og miljøspørgsmål fra og til 
kommunen  

 
• Klimaplan: Bynetværket C40 har godkendt Hvidovres plan i 

mandags. Se mere om C40 her (C40 Cities - Et globalt 
netværk af borgmestre, der handler hurtigt om klimaet) 

 
• Varmeplan og udsendelse af ca. 10.000 breve til alle med 

olietank og gas inden jul. Borgermøde onsdag den 18 januar 
med 300 tilmeldte og flere der ønskede at deltage. Der 
arbejdes på et ekstra møde. 

 
• Hviodvre kommune ar et netværk med virksomheder på 

Avedøre Holme (Business Improvement District – BID).19af 
virksomhederne er med i en undergruppe, der arbejder 
målrettet med vedvarende energi. 

 
• Naturstyrelsen planlægger at rydde en del af Vestvolden, så 

der kun står få store træer tilbage. Rydningen omfatter det 
område hvor der går får. Der er tale om rydning fra voldgrav 
og til cykelsti. Naturstyrelsens plan er at det får samme udtryk 
som i Rødovre. Hvidovre Kommune har opfordret til, at der 
ryddes i forskelligt omfang, hvilket Naturstyrelsen vil 
efterkomme i begrænset omfang. Der bliver ikke efterladt dødt 
ved. Formålet er at sikre at der ikke sker jordskred på 
anlægget samt at styrke det kulturhistoriske udtryk. Rydningen 
er planlagt til efteråret 2023. Naturstyrelsen har planer om 
information lokalt. Hvidovre Kommune følger op omkring 
dette. 
 

• I stedet for helt at fælde hele træet (sygdomsramte træer), så 
kan et træ veteraniseret. Det vil sige at man ”hærger” træet, 
så det bliver attraktivt for insekter, flagermus og fugle. 
Kommunens første veteraniseret træ står i Langhøjparken. 

 
• Der er lagt 1 km ekstra blomsterløg. Der kommer endnu flere 

end tidligere. Så vi kan godt glæde os. 
 

https://www.c40.org/
https://www.c40.org/
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• Der er sket udskiftning af en række vejtræer. Ex. Sønderkær. 
 

• Der skal udarbejdes en træpolitik. Måske noget for Det 
Grønne Råd som et tema eller punkt på dagsorden på et 
kommende møde. 

 
Spørgsmål 
 

• Der blev spurgt til nogle skraldespande ved Hvidovre strand 
hvor piktogrammer mangler. Svar: Kommunen følger op på 
dette. 
 

• Et busskur har været udsat for hærværk og har stået ødelagt 
længe. Svar: Der er særlig problemer med dette busskur, som 
bliver meget hurtigt ødelagt. Buskkuret bliver ordnet snart, 
men fremover bliver der det med et metalgitter i stedet. 

 
• Problem med slukket lys på vej. Er det for at spare på energi. 

Det er et problem. Svar: Der er ikke slukket vejbelysning på 
veje i Hvidovre for at spare strøm. Kommunen undersøger 
problemet. 

 
19:50 7. Eventuelt 

 
Der er sendt spørgsmål omkring regulering af skadevoldende vildt. 
Hvorfor regulerer man i Mågeparken og Granaten. Hvordan hænger 
det sammen? 
Svar. Der har været en aftale siden 2015. Den har ikke biologisk 
forvaltningssigte, men derimod et ønske om at sikre at det vil være 
muligt som unge jægere, at kunne lære at skyde på en fornuftig og 
ansvarsfuld måde. Aftalen overholder gældende regler og love. 
 
Det er tidligere aftalt at referat skal være ud inden for 14 dage, hvilket 
ikke skete sidst. Kommunen beklager dette. 
 
Det blev aftalt, at der er frist på 1 uge til evt. kommentering, før 
referatet ligges på kommunens hjemmeside.  
 
Reparations Caféen er kommet i gang. Papir omkring dette sendes 
ud med referat fra mødet.  
 
Forslag til møder i det Det Grønne Råd i 2023. Vedtaget. 

• 23 marts 
• 1 juni, Vandgruppens forslag tages op i form at oplæg fra 

kommunen. 
• 14 september 
• 16 november  
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